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Samarbeidsavtale 
 

Bodø SP,  
Bodø KrF,  
Bodø Venstre, 
Bodø FrP, og 
Bodø Høyre 
 
har i dag inngått følgende avtale om politisk samarbeid. 
 
Partene, som representerer et bredt politisk flertall i bystyret, ønsker å samarbeide om en 
felles politisk kurs for Bodø kommune. 
 
Partene har gjennom grundige politiske drøftinger kommet til enighet om grunnlaget for en 
felles politisk plattform. Denne vil videreutvikles og danne grunnlag for budsjettflertall og 
samarbeid om videre politisk kurs. 
 
1. Posisjoner 
Gjennom følgende fordeling av posisjoner skal de enkelte partier kunne synliggjøre sin 
politikk. 
 
Ordfører: Ole Henrik Hjartøy (H)      
Varaordfører: Tom Cato Karlsen (FrP) 
Leder Plan, næring- og miljøkomiteen: Knut Hernes (FrP) 
Leder Levekårskomiteen og 1. vara til Formannskapet: Else-Marie Torp (KrF) 
Formannskap og 1. vara PNM og leder for Administrasjonsutvalget: Ingrid Lien (SP)  
Formannskap: Terje Cruickshank (V) 
Formannskap: Grethe Monica Fjærvoll (H) 
Fellesborgerlig gruppeleder: Øystein Wik (FrP) 
 
Ved fordeling av verv til utvalg og styrer vil vara - i tillegg til faste representanter - fra alle 
partier vurderes inn for en helhetlig og hensiktsmessig sammensetning. 
 
2. Arbeidsformer 
Gjennom følgende arbeidsformer skal partiene sikres god balanse mellom forpliktelser og 
den nødvendige handlefrihet til å synliggjøre seg i samarbeidet.   
 

a) FrP, H, KrF, Sp og V forplikter seg til å følge opp den politiske plattformen i en takt 
som er forsvarlig ut fra kommunens økonomi. Partene skal legge fram felles budsjett 
og økonomiplaner. Dette fratar ikke partiene rett til å levere tilleggsforslag under 
behandling i formannskap og bystyre. 
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b) De fem partiene skal samarbeide og konsultere hverandre når viktige saker skal 
behandles i politiske organ. Det skal derfor avholdes felles gruppemøter i forkant av 
møtene i bystyret, komiteene, formannskapet og administrasjonsutvalget. Videre 
skal det avholdes ukentlige koordineringsmøter mellom partiene. 

 
c) Det avholdes månedlig møter mellom administrasjonens ledelse, ordfører, 

varaordfører, komitélederne, og gruppelederne i posisjonen. 
 
 
Bodø 10.10.2011 
 
 
 
_______________________ ______________________ ______________________ 
Ole H. Hjartøy, Høyre  Tom Cato Karlsen, FrP  Ingrid Lien, SP 
 
 
 
______________________ ______________________ 
Else Marie Torp, KrF  Terje Cruickshank, V 
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Nyholmenerklæringen 
 
Innledende avklaringer – hva er det du leser? 
 

1. Denne erklæringen er et styringsdokument hvor hensikten er å stake ut noen av de store 
linjene partiene er enig om for samarbeidet, og avklare vesentlige saker for Bodøsamfunnet. 
Den er på ingen måte uttømmende og er ikke ment som et felles politisk program, men en 
politisk plattform. 

 
2. Erklæringen går i nødvendig detalj på noen områder og enkeltsaker, men dette betyr ikke at 

tema og saker som ikke er behandlet med slik detaljert tilnærming ikke har hatt fokus. De 
tema og enkeltsaker som er valgt er de som anses for å ha stor allmenn betydning og hvor 
det følger vesentlig offentlig forventninger om avklaringer for kursen videre. 

 
3. Denne erklæringen setter ikke til side noen av partienes respektive programmer, men 

synliggjør en bred enighet på viktige tema hvor avklaring syntes nødvendig. Partienes 
programmer vil gjennom samarbeidet ligge i bakgrunn og være utgangspunkt for partienes 
forhandlinger gjennom hele perioden på alle saksområder. Dette styringsdokumentet 
fungerer som overordnet på de områder/saker det berører. 

 
1. Bodø Kommunens økonomiske situasjon – utfordringer og muligheter 
Bodø har et enormt vekstpotensial og det gir store muligheter. Partiene vil ha sterkt fokus på å 
tilrettelegge for at Bodø skal vokse seg inn i fremtiden og slik sikre en trygg kommuneøkonomi som 
kan ivareta velferden for alle. 
 
Kommunens økonomiske situasjon er utfordrende. Mye er godt i dag og at dette må bevares, men 
det krever politisk handlekraft, styringsdyktighet, evne til å prioritere og ta tøffe valg.  
 
Den økonomiske situasjonen gir lite handlingsrom i førstkommende budsjettbehandling. Det vil 
derfor ved første rullering bli vanskelig å innfri flere av de løfter/saker som krever betydelige 
ressurser. Disse vil bli prioritert inn i økonomiplanene senere i perioden, når de nødvendige grep er 
tatt og vi har skapt økonomisk handlingsrom. 
 
Det er en overordnet målsetting å ha fokus på næringsutvikling og verdiskaping slik at vi gjennom 
vekst kan skape mer økonomisk handlefrihet gjennom perioden. På sikt vil dette, i kombinasjon med 
andre grep, muliggjøre at en kan prioritere alle de gode sakene partene har kommet til 
overensstemmelse om.  
 
1.1 Økonomiske tiltak og styringsprinsipper  
Partiene er enig om at betydelige deler av samarbeidsperioden vil preges av tøffe økonomiske og 
politiske prioriteringer. Vi mener dette vil på lengre sikt gi den ønskede handlefrihet til å iverksette vår 
politikk og slik gjøre Bodø til en enda bedre kommune å bo i. 
 
For å oppnå disse målsettingene er partene enig om: 

 ikke å binde opp kommuneøkonomiens realvekst i utvidet drift i 2012. 
 å be Rådmannen fremlegge en helhetlig plan for innsparinger i eksisterende rammer for 2012 

og utrede samt foreta nødvendige grep i alle sektorer basert på planen.  
 i løpet av 2012 å utarbeide et langsiktig program for innsparing for hele perioden. 
 ikke å foreta mer låneopptak enn at økonomisk handlefrihet alltid er til stede. 
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 at vi må ta bedre vare på våre fellesverdier, før vi bygger nytt. 
 at planer som vedtas og som innebærer økonomiske forpliktelser for Bodø Kommune, skal 

ses i en langsiktig sammenheng med økonomiplanen og implementeres i den fortløpende 
ved årlig rullering, slik at innbyggerne sikres forutsigbarhet og at det tydeliggjøres at 
vedtakene/planene faktisk skal gjennomføres. 

 at eiendomsskatten ikke skal økes i perioden.  

2. Ny flystripe og kampen om kampflyene 
Partene er enige om at dette er Bodøs viktigste enkeltsaker i kommende periode. Sakene må gis et 
betydelig sterkere politisk fokus, og ingen relevante muligheter bør stå uprøvd for å sikre en ny 
flystripe og kampflybasen.  
 
Partene skal arbeide aktivt og offensivt for flytting av dagens rullebane. Dette både fordi det: a) frigir 
verdifulle arealer b) er avgjørende for å kunne huse de nye kampflyene c) løser 
flystøyproblematikken og d) gir flere miljømessige fortrinn.  
 
3. Kulturkvartalet – bærekraft i drift og innhold 
Målet er å sikre byens befolkning et godt kulturbygg som er økonomisk bærekraftig, ikke går utover 
annen tjenesteproduksjon generelt, kulturlivet for øvrig og i distriktene spesielt.  
 
Partene er enig om: 
 
a) å foreta en kritisk gjennomgang av driften til Kulturkvartalprosjektet ved hjelp av eksterne fagfolk, 
for og på den måte skaffe godt grunnlag for å vurdere mulige og nødvendige tiltak.  
 
b) at prosjektet skal gå sin gang, mens gjennomgangen gjøres parallelt. Dette innebærer i praksis at 
beslutningsgrunnlaget for ev. endringer i prosjektet må baseres på situasjonen slik den er på de 
aktuelle skjæringstidspunkt.  
 
c) særlig å vektlegge at en må få balansert utgiftene og inntektene, og at her må de mulighetsrom 
som synliggjøres ved gjennomgangen utnyttes optimalt.  
 
d) at det er et selvstendig mål at hele spekteret av det lokale kulturlivet har råd til å bruke bygget 
etter ferdigstillelse.  
 
e) at gjennomgangen kan innebære at det både åpnes for kutt og tilføyelser. Alternativt ingen 
vesentlige endringer fra dagens allerede vedtatte prosjekt.  
 
f) at det er avgjørende for fremdriften til prosjektet at det settes ned en ny styringsgruppe, hvor alle 
samarbeidspartene er representert, og slik sikrer påvirkning på prosjektets utvikling. 
 
g) at det er behov for å gjøre de overnevnte grep blant annet for å gi prosjektet legitimitet i 
befolkningen, og danne grunnlaget for ny begeistring. Målet må være at Kulturkvartalet skal bli et 
fremtidig samlingssted og kulturelt vekstsenter innbyggerne kan være stolte av.   
 
h) at en ønsker å se prosjektet i sammenheng med mulighetene for å gjøre Bodø aktuell som en 
attraktiv kongressby, blant annet sett i lys av de nye mulighetene Universitetsstatusen åpner for.   
 
i) at det er viktig å presisere at gjennomgangen angår driften. Partene har også en felles forståelse av 
at når anbudene er på plass, vil gjennomgangen av prosjektet i sin helhet være naturlig. 
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4. Konkurranse/tjenesteutsetting – gode tjenester først og fremst 
Partene er enige om at hovedmålet for all kommunal tjenesteproduksjon er gode tjenester levert av 
fornøyde ansatte. Det er uaktuelt å konkurranseutsette tjenesteproduksjon for 
konkurranseutsettingens skyld. Om, og da hvordan, frivillige og andre private aktører skal kunne 
bidra vil bli drøftet fra sak til sak. 
 
5. Kommunens organisering og arbeidsgiverpolitikk 
Visjonen for arbeidsgiverpolitikken til partene er at det skal være givende, spennende og utfordrende 
å jobbe i Bodø Kommune og at det er dette vi som arbeidsgivere skal legge til rette for.   
 
Ingen muligheter bør stå uprøvd for å sikre en mest mulig hensiktsmessig organisering. Eksempelvis 
er det et mål å få ned andelen deltidsstillinger, bl.a. gjennom økt bruk av alternative turnusordninger 
der dette er ønsket og hensiktsmessig. 
 
Partene ønsker å initiere et samarbeid med fagmiljøene ved Universitetet i Nordland for å prøve ut 
nye løsninger og optimalisere kommuneorganisasjonen basert på denne kunnskapen.  
 
6. Levekår 
Under dette punktet vil tema/saker som sorterer under dette komitéområde bli synliggjort. 
 
6.1 Barnehage 
Partene ønsker full reell barnehagedekning i hele kommunen med et godt faglig innhold.  
 
For å sikre valgfrihet og et alternativ for familiene vil også en kommunal kontantstøtte for 2-åringer 
bli vurdert i løpet av perioden. 
 
6.2 Skole  
 
a) 1-10 skoler: Partene er enig om at 1-10 skoler ikke er en uproblematisk løsning, men er heller ikke 
fremmed for helhetlige løsninger dersom det ligger til rette med nødvendige friarealer rundt skolene, 
og muligheter for separerte/tilpassede bygningsmasser.  
 
Oppvekstsentre, med kontinuitet gjennom hele oppvekstløpet, kan være et hensiktsmessig 
utgangspunkt ved planlegging av hvordan nødvendige fysiske fasiliteter utformes. Partene er enig om 
at dette må drøftes fra sak til sak, men stiller seg ikke avvisende til 1-10 skoler som løsning der dette 
kan fungere. 
 
b) Baseskoler: Partene er enig om at baseskoler ikke er fremtiden, og vil ikke vurdere dette som 
alternativ verken ved omgjøring eller bygging av nye skoler. 
 
c) Nok skoleplasser: Partene er inneforstått med at flere deler av kommunen har eller vi få 
underdekning av skoleplasser, og slik sett fungerer som hinder for ønsket vekst. Dette må imøteses 
gjennom planlegging og prosjektering av nye skolebygg god tid i forkant.  
 
Partene ønsker å se på muligheten for å realisere en skole i forbindelse med 4H-gården. Her kan en 
etablere en ny og fremtidsrettet miljø/naturskole i samhandling med 4H-gården.  
 
Konkret ønsker partene å realisere minimum 1 ny skole i løpet av perioden. 
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d) Lærerne: Partene er enig om at den viktigste enkelfaktoren for en god skole og god læring er 
lærerne. Partene ønsker derfor å utarbeide en egen plan for satsing på lærerne med fokus på 
avlasting av ikke-pedagogiske oppgaver og utvikling av bedre karrieremuligheter i klasserommet, 
herunder et bedre tilbud om etter- og videreutdanning.  
 
e) SFO: Evaluere dagens SFO-ordning med sikte på å fornye og kvalitetssikre innholdet i tilbudet.  
 

f) Helsesøstertjenesten og Utekontakten – viktige støttespillere for skolen: Partene er enig om at 
det er avgjørende å avlaste lærerne fra en del av de ikke-pedagogiske oppgaver de har i skolen, bl.a. 
for å sikre mer fokus på innhold og bedre læring.  
 
Som et ledd i å oppnå dette ønsker partene å gi skolehelsetjenesten et betydelig løft. Utekontakten 
ønskes også styrket. Dette også fordi de er gode og viktige forebyggende satsinger som sikrer 
tryggere oppvekstvilkår.  
 
6.4 Frivillighet, idrett og kultur  
 
Frivilligheten – ideelle organisasjoner, lag og foreninger 
Partene vil stimulere til mer frivillighet. Blant annet gjennom å invitere Frivillighetssentralen og andre 
frivillige krefter inn til å bidra på flere arenaer. Frivilligheten er en viktig ressurs som må tas langt mer 
i bruk og gis mer handlingsrom enn de har i dag.  
 
Partene vil særlig slutte opp om det verdifulle arbeidet som gjøres, blant annet av Kirkens Bymisjon 
og Frelsesarmeen som tjenesteytere for kommunen. 
 
Partene vil se på muligheten for mer bruk av frivillige og ideelle til å løse oppgaver for eller sammen 
med kommuenen. Bl.a. ved drift av kantiner på sykehjemmene.  
   
Ungdomsklubber/fritidssentre 
Partene er enig om at det skal være et godt fritidssentertilbud for ungdom i hele kommunen. Mest 
prekært i første omgang er å sikre lokaliteter for ungdomsklubben i Misvær og finne en løsning for 
videreføring av Fritidssenteret i Saltstraumen. 
 
Kulturliv i distriktene 
Partene er enig om at det er viktig å opprettholde og videreutvikle et rikt kulturliv i distriktene. 
Positiv utvikling av kulturlivet i sentrumsnære områder må ikke skje på bekostning av kulturlivet i 
distriktene.  
 
Skal kulturlivet blomstre krever det målrettet innsats i første omgang er det ønskelig å få 
gjenopprettet kultursekretærstillingen i Misvær, men partene ønsker også å se på tilsvarende eller 
andre tiltak for resten av kommunens omland.  
 
Vedlikehold av kirkebygg 
Partene er enig om at kirkebyggenes kulturelle verdi må sikres og ønsker derfor å prioritere 
tilstrekkelig midler til vedlikeholdsplanen for kirkebygg. 
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Enkeltprosjekter: 
 
a) Ishall 
Partene er enig om at en endelig utredning av alternativer for realisering av ishall må på plass, og at 
en tar sikte på realisering i løpet av perioden. Det er viktig å presisere at dette prosjektet ikke 
nødvendigvis skal finansieres av kommunen. 
 
b) Det gamle Kulturhuset/Aspåsen 
Partene er enig om at en må finne en hensiktsmessig bruk av Aspåsen, parallelt med arbeidet med 
nytt kulturhus, slik at ny aktivitet kan iverksettes når bygget frigjøres. 
 
c) Anna Karoline 
Partene er enig om at det i løpet av kommende periode skal være vedtatt konkrete planer med 
nødvendig finansiering for å få denne historiske kulturskatten bevart for fremtiden. 
 
d) Allhus på Helligvær  
Partene er enig om at ventetiden nå må være over, og at folket på Helligvær omsider får sin storstue. 
 
e) Vestvatn alpinanlegg 
Partene ønsker å sikre at anlegget utvides og sikres fremtidig drift. 
 
f) Utvikling av elveparken 
Partene ønsker å bygge videre på elveparken og se på nye muligheter for å gjøre mer ut av den som 
tur- og rekreasjonsområde.  
 
g) Kunstgresspakken 
Partene er enig om at pakken skal finansieres opp og videreføres.  
 
h) Aktivitetsparker for alle – lek og rekreasjon 
Partene ønsker å skape nye utendørs samlingssteder for folk i alle aldre. Vi ser for oss større 
lekeplassanlegg/ grønne lunger med et mangfold av aktivitetstilbud for voksne og barn etter 
inspirasjon fra flere andre norske og europeiske byer.  
 
I første omgang ønsker partene å utrede et slikt anlegg i forbindelsen med Solparken, bl.a. som et 
bidrag for økt aktivitet i sentrum. 
 
6.6 Trygt, tolerant og mangfoldig lokalsamfunn 
  
Innvandring/integrering 
Partene er enig om at det skal føres en positivt innstilt innvandrings- og integreringspolitikk.  
 
Minoriteters språk og kultur. 
Partene er enig om at det skal føres en tolerant politikk som tar hensyn til minoriteters språk og 
kultur. 
 
Funksjonshemmede 
Partene er enige om at funksjonshemmede i dag ikke har fått nok oppmerksomhet som gruppe og at 
det i de neste 4 årene skal vektlegges betydelig å bedre vilkårene for funksjonshemmede i Bodø. 
Brukerorganisasjonene skal tas langt mer med i utformingen av den politikken som påvirker deres 
medlemmers hverdag. 



 

9 

 
Psykisk utviklingshemmede 
Partene er enig om at de som trenger kommunen mest, men som ikke alltid har styrken eller evnen 
til å gi uttrykk for sine behov, skal vies langt mer fokus og oppmerksomhet for å bedre deres livsvilkår 
og utfoldelsesmuligheter i kommunen.  
 
By/kommuneforskjønning 
Partene er enig om at vakre omgivelser er viktig for å skape et godt lokalsamfunn. Det er derfor 
enighet et sterkere fokus på kommune- og byforskjønning i den kommende perioden. Herunder bl.a. 
bybenker, bysykler og å se på muligheten for å skape en grønn lunge av Hundholmen. 
 
Skjenkepolitikk 
Partene er enig om at dette er et spørsmål hvor en respekterer hverandre syn og aksepterer at en 
ikke alltid vil kunne komme til full enighet. Partene er likevel enig om at streng oppfølgingen av 
skjenkebevilgninger skal fortsette, og at tiltakene med økt samhandling mellom, utelivsbransjen, 
politi og kommunen skal følges opp og styrkes for å sikre en trygg kommune for alle. 
 
Partene er enig om at ingen løsninger er utelukket, men at disse må utredes grundig og vurderes sett 
i en helhetlig sammenheng.  
 
Sosialhjelp/borgerlønn 
Partene er enig om det alene ikke er nok å øke sosialsatsene, men også å satse på mer målrettet 
organisering av sosialtjenesten. Med økt bruk av individuelle oppfølgingsplaner ønsker partene å 
løfte flere til økt grad av selvhjulpenhet. 
 
Partene ønsker å vurdere ulike borgerlønnmodeller for å få på plass en mer verdig og aktiviserende 
sosialhjelpordning. 
 
6.7 Psykisk helse og rusomsorg 
 
Tilbud for barn med foreldre som har psykiske lidelser eller rusproblemer. 
Partene er enig om at det er viktig å få på plass et langt bedre oppfølgingstilbud for barn med 
foresatte som har psykiske lidelser eller rusproblemer. 
 
Lavterskel helsestasjon for rusmisbrukere 
Partene er enig om å se på muligheten for å kunne etablere en lavterskel helsestasjon for 
rusmisbrukere. Intensjonen er å sikre rusmisbrukere mot ”avvisning” og at de får behandling når de 
trenger det.   
 
Halveishus 
Partene vil se på muligheten for å etablere et etterverntilbud for rehabiliterte rusmisbrukere i tråd 
med Trondheims-modellen. 
 
Psykebil 
Partene vil se på muligheten for å få på plass en psykebil - en ikke-uniformert hentetjeneste for 
psykisk syke mennesker som trenger kyndig assistanse. Dette for å unngå stigmatisering. 
 
6.8 Sykehjemsdekning 
Partene er inneforstått med at Bodø per i dag har underdekning på sykehjemsplasser og går tider 
med vesentlig økt behov i møte. Målet om 25% sykehjemsdekning kan bare nås ved et betydelig løft. 
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Da særlig med hensyn til de foreløpig uoversiktige konsekvenser implementeringen av 
Samhandlingsreformen vil få. 
 
Partene er derfor enig om at det bør tas sikte på å prosjektere 2 sykehjem av 60 plasser hver i 
kommende periode. Partene er også enig om at Tverlandet er en preferert lokalisering av det ene, 
dersom dette kan forsvares m.h.t. kapasitetsbehov i området.  
 
Konkret ønsker partene å realisere minimum 1 nytt sykehjem i løpet av perioden. 
 
6.9 Samhandlingsreformen/folkehelse 
Partene deler en bekymring for implementeringen og iverksettelsen av samhandlingsreformen og 
hvilke konsekvenser dette vil få for tjenestetilbudet og kommuneøkonomien.  
 
Partene vil ha sterkt fokus på å ligge forut for utviklingene for å sikre forutsigbarhet og god kontroll, 
slik at implementeringen ikke går på bekostning av kvaliteten i kommunens tjenestetilbud for 
innbyggerne. 
 
7. Plan, næring og miljø 
Under dette punktet vil tema/saker som sorterer under dette komitéområde bli synliggjort. 
 
7.1 Næringsutvikling 
Partene er enig om at vekstutsiktene er svært gode og at det er et mål å legge til rette for maksimal 
utnyttelse av hele kommunens store vekstpotensial.  
 
Mer konkret innebærer dette at partene vil forestå god overordnet politisk styring og rask klargjøring 
og regulering av næringsarealer i hele kommunen, for slik å sikre at nåværende og fremtidig 
etterspørsel blir imøtekommet best mulig.  

 
Parkering 
Partene er enig om at tilgjengelighet, økt handel og næringsaktivitet skal legges til grunn ved 
arealplanlegging og utarbeidelse av parkeringsvedtekter i sentrum. 
 
Eiendomsskatt  
Partene er inneforstått med at dagens kommuneøkonomi er avhengig av disse inntektene, og at det 
på kort sikt synes vanskelig å gjøre seg uavhengig av disse. Partene er også enig om at en hver form 
for økning fra dagens nivå eller utvidelse av utskrivningsområde er uaktuelt. 
 
Fiskeri, land- og skogbruk 
Partene er enig om at disse næringene må defineres som næringer, og derfor tas inn som et viktig 
element i strategisk næringsplan. Partene vil føre en offensiv vekstpolitikk for næringene, bl.a. 
gjennom kommunens utøvelse av konsesjonsmyndighet for arealdisponering, og annen nødvendig 
stimulering og tilrettelegging for god drift og lønnsomhet.  
 
Næringsfond for landbruket  
Partene er enig om å få etablert et næringsfond for landbruket for å sikre vekst og utvikling i 
næringen. Fondet vil ikke nødvendigvis baseres på kommunale midler, men for eksempel ved salg av 
jordbruksareal tilfaller en prosentandel et slikt fond. Jordfondet for Rønvikjordene overføres til 
næringsfondet.   
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7.2 Miljø 
Partene ønsker å ha en gjennomgående miljøprofil i den politikken som skal føres.  
 
Miljøplan 
Partene er enig om at den nåværende miljøplanen ikke er tilfredsstillende. Den er for rund og lite 
konkret. Bodø må ha langt mer ambisiøse planer for miljøpolitikken. Partene vil derfor gjenoppta 
planen og utvikle en ny og langt mer konkret og forpliktene plan med finansiering i bunnen.  
 
ENØK-tiltak på bygningsmassen og fokus på miljøsertifiseringen vil bli vektlagt ved utformingen av en 
ny plan. 
 
Partene vil også ha fokus på å ta inn eksterne krefter for å realisere de miljøpolitiske målene vi setter 
oss. Eksempelvis gjennom deltagelse i Moving  City-prosjektet og tilsvarende miljøprosjekter. 
 
Skjerstadfjorden 
Partene er enig om at fjorden skal forvaltes på en miljømessig bærekraftig måte. Dette innebærer at 
all næringsvirksomhet må utredes grundig, og all arealdisponering for øvrig må skje i henhold til 
målsettingen om bærekraftig bruk.  
 
Rønvikjordene 
Partene slutter opp om det kompromisset som er inngått i inneværende periode. I kommende 
periode er det ønskelig at kommunen er en pådriver for å sikre at den planlagte gårdsdrift på det 
øvrige areal kommer i gang.  
 
7.3 Plan 
 
Distriktsprofil  
Partene er enig om at den politikken som skal føres i kommende periode bærer preg av en god 
distriktsprofil som vektlegger at hele kommunen skal tas i bruk både m.h.t. næringsutvikling og 
boligutvikling. 
 
Bypakke Bodø 
Partene er enig om at en del elementer kan revurderes og tas opp til ny debatt i den grad det er 
mulig. Herunder bomstasjonen på Rønvikleira, kryssløsninger, differensiert bomavgift, og særlig 
adkomsten til Rønvikleira m.m. 
 
Bompenger 
Partene er enige om at dette er et spørsmål hvor en respekterer hverandres syn og aksepterer at en 
ikke alltid vil kunne komme til full enighet. Foruten om allerede vedtatte bomprosjekter som 
Veipakke Salten fase 1 og 2 (Bypakke Bodø), er partene enige om at det ikke innføres nye 
bompengeprosjekter i perioden. 
 
Adkomst Kvalvikodden 
Partene er enig om at det er behov å få på plass nye tall og revurdere løsningen basert på disse. 
 
Kollektivsatsing 
Partene er enig om at kollektivandelen i Bodø er for lav og at tilbudet, primært i form av hyppigere 
avganger, men også nye traseer og ruter, må på plass. Partene ønsker å utarbeide konkrete krav i en 
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gjenopptagelse av Kollektivplanen og utøve et betydelig press på fylkeskommunene for å få disse 
gjennomført. Regulariteten langs RV80 vil ha særlig fokus. 
 
Partene ønsker konkret å få på plass en ekspressrute mellom UiN og sentrum for slik å bringe 
bydelene tettere sammen og da særlig m.h.t. studentene.  
 
Togstopp på Løding, Reitan og Støver 
Partene er enig om at en må legge press på prosessen for å få på plass togstoppet på Løding raskets 
mulig.  
 
Partene er i tillegg enig om at ved rullering av arealplanen skal et togstopp på Reitan og Støver også 
implementeres.  
 
Kommunalt eierskap i kraftselskapene 
Partene er enig om at en skal opprettholde kommunens eierskapsportefølje i kraftselskapene SKS og 
Bodø Energi. Partene er også enig om at de ønsker å få på plass en eierskapsmelding og derigjennom 
utvikle og definere kommunens rolle som eier i selskapene.  
  
Eiendomsportefølje 
a)Hva eier vi og hva gjør vi med det?: Partene har i foregående periode vært enig om at en 
eiendomsportefølje må på plass. Dette skal i kommende periode gjennomføres. Eiendomsporteføljen 
vil synliggjøre mer av det økonomiske handlingsrommet partene i samarbeidet vil disponere.  
 
Partene vil foreta en kritisk gjennomgang av eiendomsmassene og se på hva som vi bør eie, leie og 
selge. Partene vil også se på hvordan forvaltningen av eiendomsmassen bør organiseres. Eksempelvis 
ved utskillelse i et eget kommunalt eiendomsselskap.  
 
b) Vedlikeholdsplan: Partene ønsker også en helhetlig vedlikeholdsplan for kommunen hvor alt 
etterslep, både på bygningsmasse, veier og andre installasjoner synliggjøres. Denne vil ha forrang til å 
finansieres opp fremfor bygging av nye prosjekter.  
 
c) Etterslepet på veiene: Konkret er partene også enig om at bevilgningene til veivedlikehold må 
være av en slik karakter at man begynner å hente inn etterslepet på dagens kommunale veinett. 
 
Reguleringsplaner 
Partene er enig om å føre en innbyggerorientert planpolitikk med fokus på løsninger som er minst 
mulig rigide og til hinder for praktisk utnyttelse av egen eiendom. Samtidig skal allmennhetens 
interesser ivaretas og vektlegges. En del av de restriksjoner som i dag foreligger vil partene myke opp 
i ved rullering av overordnet planverk.  
 
Saksbehandling i byggesaker 
Partene er enig om at det skal tilrettelegges for å redusere saksbehandlingstiden i byggesaker 
generelt, men særlig for byggesaker som er innenfor reguleringsbestemmelsene og derfor ikke bør 
trekke ut i tid.  
 
Selvbyggertomter 
Partene er enig om at det skal tilrettelegges for selvbyggertomter, både i form av spredt boligbygging 
i hele kommunen og i form av boligfelt.   
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Universitets og kunnskapsbyen Bodø 
Partene er enig om at vi i kommende periode vil jobbe aktivt for å støtte opp om 
universitetsbyggingen og videreutvikle Bodø til en attraktiv Universitetsby. Utvikling og tilrettelegging 
for kunnskapsnæringer vil i ha høyt fokus. 
 
Partene ønsker også å løfte Campus Bodøs utfordringer som pressområde sentralt, for snarlig å 
komme inn under denne definisjonen og slik sikre utbygging av nye studentboliger i tråd med 
veksten i studentmassen.  
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Takk for at du tok deg tid til å lese dette dokumentet. 
 
Les mer om hva partiene hver for seg ønsker å jobbe for i deres respektive partiprogrammer. 
 
De finner du ved å trykke på lenkene under eller gå inn på nettsidene deres: 
 
Bodø Venstre 
www.venstre.no/nordland/bodo 
 
Bodø Senterparti 
www.senterpartiet.no/bodo/ 
 
Bodø FrP 
www.frp.no/Innhold/lagWeb/Nordland/Bodo_FrP 
 
Bodø KrF 
www.krf.no/ikbViewer/page/krf/organisasjon/fylkes-og-lokallag/forside?org=15464 
 
Bodø Høyre 
www.bodo.hoyre.no 
 
 

 
 

http://www.venstre.no/nordland/bodo/artikkel/30301/
http://www.venstre.no/nordland/bodo
http://www.senterpartiet.no/valgprogram-2011-2015/category11173.html
http://www.senterpartiet.no/bodo/
http://www.frp.no/filestore/18051_lokalpolitisk_program_2011_trykk.pdf
http://www.frp.no/Innhold/lagWeb/Nordland/Bodo_FrP
http://www.krf.no/ikbViewer/page/krf/organisasjon/fylkes-og-lokallag/nyheter/artikkel?p_document_id=54499&org=15464
http://www.krf.no/ikbViewer/page/krf/organisasjon/fylkes-og-lokallag/forside?org=15464
http://www.hoyre.no/www/hoyre_der_du_bor/nordland/lokalforening/bodo_hoyre/program_2011-2015/Bod%C3%B8+en+JA-kommune.d25-TwRDG3h.ips
http://www.bodo.hoyre.no/

